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Protokół nr LVII/2023 z sesji Rady Gminy Warlubie odbytej w dniu    

21 grudnia 2023 r. 

LVII Sesja Rady Gminy Warlubie rozpoczęła się dnia 21 grudnia 2023 r. w obecności 

12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 radnych, zgodnie 

z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.), 

stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1045 w sali OSP w Warlubiu, ul. Bąkowska 12. 

Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Jankowska. 

Protokolantem obrad był inspektor ds. obsługi Rady Gminy Sławomir Kania. 

Pani Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz radnych. Następnie 

poinformowała, że obrady Rady Gminy są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Gminy Warlubie została 

umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach Sali OSP w Warlubiu, na 

tablicy informacyjnej obok stanowiska ds. obsługi Rady Gminy w Urzędzie Gminy, na 

stronie internetowej BIP oraz na stronie internetowej Gminy. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad i poddała go pod 

głosowanie. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty. Raport z głosowań 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja o działalności międzysesyjnej. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał i głosowanie nad nimi: 

1) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Warlubie na 2023 rok, 

2) zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Warlubie na lata 2023-2033, 

3) uchwalenia budżetu gminy Warlubie na rok 2024, 

4) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2024-2033, 

5) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świeckiemu w formie dotacji 

celowej, 

6) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowe w formie dotacji celowej, 

7) w sprawie przyznania dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Św. Bartłomieja 

Apostoła w Wielkim Komorsku na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w 

ewidencji zabytków, 
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8) w sprawie przyznania dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej Maryi Wspomożenia 

Wiernych w Lipinkach na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w 

ewidencji zabytków,  

9) w sprawie przyznania dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Niepokalanego 

Serca Maryi w Warlubiu na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w 

ewidencji zabytków, 

10) w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na 

lata 2024-2028. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Wolne wnioski i informacje. 

8. Zamknięcie obrad. 

Ad 1 i Ad 2 

Jak wyżej. 

Ad 3 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że z treścią protokołu z poprzedniej sesji 

Rady Gminy nr LVI/2023 z dnia 30 listopada 2023 r. można się było zapoznać na 

stanowisku ds. obsługi Rady Gminy, a także w dniu obrad. Radni nie wnieśli żadnych 

uwag i zmian do protokołu jw., wobec czego uważa się, że został przyjęty. 

Ad 4 

Pan Wójt Gminy przedstawił informację o działalności międzysesyjnej. 

Pan Wójt Gminy – Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni, Szanowni 

pozostali uczestnicy. Grudzień to okres wyjątkowy w związku z tym zacznę od 

podziękowań za otrzymane życzenia z okazji Świąt Bożego Narodzenia. Ale przede 

wszystkim chciałbym podziękować tym wszystkim którzy zorganizowali w mniejszym, 

bądź większym zakresie Wigilię, czy to Kluby Seniora, czy Związek Emerytów, 

Rencistów, czy w szkołach, czy też te dzisiejsze jasełka to jest zawsze wysiłek 

i wysiłek intelektualny, organizacyjny i finansowy. Za to zorganizowanie i zaproszenie 

nas do wzięcia udziału bardzo serdecznie dziękuję.  

Z innych ważnych spraw myślę, że nie jest już tajemnicą, że 6 grudnia byłem 

zmuszony podjąć bardzo trudną decyzję, decyzję ryzykowną. Mianowicie odstąpić od 

umowy z wykonawcą na budowę przedszkola. Powiem w skrócie, powtarzając za 

kardynałem Wyszyńskim, dalej posunąć się już nie było można. Bardzo dużo 

poszliśmy na rękę, ale ostatnie propozycje, wnioski, prośby wykonawcy, kolejne 

przedłużania terminów do lipca, dały mi do zrozumienia jednoznacznie, że z tym 

wykonawcą tego przedszkola się po prostu nie wybuduje. Wczoraj rozpoczęliśmy 

pracę komisji inwentaryzacyjnej. Możemy na nowo określić zakres zadań. Musi być 

najpierw sporządzony protokół inwentaryzacyjny. I jeśli nic nadzwyczajnego, 

niespodziewanego po drodze się nie zdarzy, sądzę że powinna zakończyć swoje 

prace, zgodnie z wczorajszymi ustaleniami, do 6 stycznia. Uzupełnienie w zależności 

od wyników prac komisji uzupełnienie projektu. Małe zmiany, korekty, o których 
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również dzisiaj rozmawialiśmy na posiedzeniu Komisji Działalności Gospodarczej, 

powinno to nastąpić do końca stycznia. W lutym ogłoszenie przetargu. No i pytanie, 

czy po pierwsze będą oferty. A jak będą, co to będą za oferty zwłaszcza pod kątem 

cenowym i terminu wykonania. Jeśli wszystko pójdzie sprawnie w miarę, podkreślam 

bo tutaj nic nie można z góry zakładać. To wyłonienie wykonawcy na dokończenie tej 

inwestycji powinno nastąpić w miesiącu marcu.  

Z innych ważnych spraw to chciałbym powiedzieć, że Gmina zawarła akt notarialny 

i kupiła działkę w Wielkim Komorsku na przepompownie przy projektowanym 

układzie sieci kanalizacyjnej. Ten temat już mamy załatwiony. Bo taka 

przepompownia jest potrzebna, żeby mogła przepchnąć, przepompować ścieki które 

docelowo pójdą od strony Osieka, Krusz w kierunku Wielkiego Komorska, następnie 

do naszej oczyszczalni w Warlubiu.  

Oprócz tego, wprawdzie to nie nasza inwestycja, ale trzeba się też z tego cieszyć, że 

udało się takim rzutem na taśmie. Dzięki dużemu wsparciu finansowemu Lasów 

Państwowych, Powiatowi udało się dokończyć drugi odcinek tej drogi z Osia do 

Warlubia. Tu w Płochocinie są potrzebne małe uzupełnienia, o które wspólnie 

z Panią Sołtys zabiegaliśmy przy ostatnim odbiorze. Mianowicie chodzi o 3 wjazdy do 

nieruchomości i malowanie linii drogowych. Z tym to nastąpi dopiero na wiosnę. 

Należy to rozumieć.  

Chciałem również poinformować, że trochę nam się przedłuża załatwienie spraw 

dokumentacyjnych, ale raczej już wcześniej informowałem z tym naszym zadaniem 

inwestycyjnym, jakim jest modernizacja, rewitalizacja centrum Wielkiego Komorska, 

plus teren rekreacyjno-sportowy w Bzowie, plus teren rekreacyjno-sportowy 

w Bąkowie. Z uwagi na to jak Państwo wiecie, rozmawialiśmy, że nawet ta skromna 

wiata, która ma być przy świetlicy w Bąkowie, wymaga pozwolenia na budowę. A jak 

już jest pozwolenie na budowę. No to znowu są określone terminy. Ale myślę, że to 

się wszystko powinno zakończyć w styczniu i gdzieś na przełomie stycznia, lutego 

byśmy ogłaszali przetarg. Jeden przetarg na całe 3 zadania na raz. 

Odbyła się również narada Sołtysów. O tyle ona była bardzo istotna, że wspólnie 

razem ustaliliśmy terminarz Zebrań Wiejskich, kończących jakby tę kadencję 

naszego samorządu. One są planowane na drugą połowę stycznia. Chcieliśmy te 

spotkania zrobić nieco wcześniej dlatego, że później będziemy pewnie wszyscy 

razem, a przynajmniej wielu z nas, wkraczać w gorący okres kampanii samorządowej 

i nie chcieliśmy tego łączyć. 

Bardzo ważne spotkanie odbyło się przedwczoraj. A mianowicie wspólnie z Panem 

Przewodniczącym Żuchowskim Witkiem, odbyliśmy spotkania konsultacyjne 

z mieszkańcami trzech Sołectw w kwestii przebiegu drogi wojewódzkiej 391, 

określanej jako strategiczną dla Polskiego Wojska. Bo chodzi po prostu o możliwie 

szybkie dotarcie z jednostki wojskowej w Grupie do bocznicy na stacji kolejowej 

w Warlubiu. W tej chwili projektanci, to jest oczywiście wszystko na zlecenie, a 

pochodzi ze środków Ministerstwa Obrony Narodowej. Ale biuro projektowe na 

zlecenie Zarządu Dróg Wojewódzkich przygotowało taką pierwszą wersję, która 

szczególnie budzi sporo zastrzeżeń. Bo mianowicie idą po starym szlaku. A to 

oznacza, że przy parametrach tej drogi i szerszej i mocniejszej. Ona właściwie 
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pójdzie prawie przy 

niektórych w nieruchomościach, przy ścianie domu w Buśni. I tu jest problem. Jeśli 

chodzi no Rulewo to nie. Rulewo by tylko zyskało. Pytanie jest dopiero później, bo 

ten projekt zakłada ten pierwszy etap do, no można tak powiedzieć do Domu Dziecka 

Bąkowie. I nie jest jeszcze rozstrzygnięte, czy potem ten drugi etap i droga pójdzie 

w prawo drogą powiatową przez Bzowo do Warlubia. Czy jednak pójdzie w lewo na 

Bąkowo, przejście przez tory i wzdłuż torów do Warlubia. Nie wiem, nie mogę nic na 

ten temat powiedzieć. Mimo wszystko tak sobie myślę, że wystąpię, albo ja osobiście 

albo poproszę Panią Poseł Agnieszkę Kłopotek, moją żonę o wystąpienie 

z zapytaniem poselskim do Ministra Obrony Narodowej. Czy nie można przewidzieć 

wariantu krótszego i w naszej ocenie przynajmniej tańszego i nie tak konfliktowego. 

A mianowicie z Grupy tą drogą powiatową przez poligon. I wchodzi to w Rulewie. Tak 

nam się wydaje, że to jest przynajmniej w naszej ocenie, wariant też do rozważenia. 

Pytanie jest oczywiście zasadne, jak do tego Ministerstwo Obrony Narodowej 

podejdzie i na jakim to jest etapie już decyzyjnym. Tak myślę właśnie na ten temat. 

Tyle z mojej strony. Jeśli oczywiście będą pytania, to proszę bardzo.  

W czasie przedstawiania informacji jw. na salę narad wszedł Radny Pan Tomasz 

Michalak   

Ad 5 

Rada Gminy rozpatrzyła i głosowała, kolejno według porządku obrad, nad projektami 

poszczególnych uchwał. 

1) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy Warlubie na 2023 rok. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

W czasie procedowania projektu jw. z sali narad wyszła Radna Pani Joanna Bock.  

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji 

Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr LVII/442/2023 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy Warlubie na 2023 rok została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 3 do 

protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

2) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2023-2033. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

W czasie omawiania projektu jw. na salę narad weszła Radna Pani Joanna Bock.  
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Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji 

Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr LVII/443/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2023-2033 została przyjęta. Stanowi 

ona załącznik nr 4 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

3) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Warlubie 

na rok 2024. 

Pani przewodnicząca Rady, Pani Skarbnik Gminy i Pan Wójt Gminy przedstawili 

projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani Przewodnicząca Rady 

poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został szczegółowo omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie 

podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących Komisji 

o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani 

Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski 

i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak 

poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały pozytywnie, 

jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LVII/444/2023 w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Warlubie na rok 2024 została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 5 do 

protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

4) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Warlubie na lata 2024-2033. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LVII/445/2023 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2024-2033  
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została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 6 do protokołu. Raport z głosowań stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

5) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Świeckiemu w formie dotacji celowej. 

Pani Sekretarz Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LVII/446/2023 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świeckiemu w formie dotacji celowej 

została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 7 do protokołu. Raport z głosowań stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Nowe w formie dotacji celowej. 

Pani Sekretarz Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LVII/447/2023 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowe w formie dotacji celowej została 

przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 8 do protokołu. Raport z głosowań stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

7) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji dla Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. Św. Bartłomieja Apostoła w Wielkim Komorsku na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w ewidencji zabytków. 

Pani Sekretarz Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

w tym temacie. 

Rady Pan Tomasz Michalak: Pani Sekretarz, rozmawialiśmy dzisiaj na Komisji, 

umknęło mi pytanie, dotyczące tego, że dotacja jest przyznana na rok, czy okres 
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rozliczeniowy jest jakiś dłuższy? Mamy tutaj księdza proboszcza z Lipinek akurat 

proboszcz z Komórska musiał opuścić salę, ale kwestia jest na tyle ważka i trudna bo 

znam tutaj stanowisko i wiem o wstępnych rozmowach z księdzem Krzysztofem, że 

procedury, które będą związane z tymi remontami, no jak gdyby już na etapie 

dzisiejszym, planowania, kiedy księża się rozeznają, napotykają na pewnego rodzaju 

problemy. Jednym z nich są te malowidła, o których wspomnieliśmy, a być może 

mieszkańcy nie wiedzą. Czyli po prostu pojawiają się odkrywki malowideł 

w kościołach, które w czasie kiedy te kościoły były oddawane do użytku, czyli kościół 

w Lipinkach, w Warlubiu to są kościoły stuletnie. A akurat chodzi o modernizację ich 

wnętrza. Mogą przez konserwatora zabytków zostać uznane jako znaczące, liczące 

się. Nie wiem, nie znam języka zabytków, ale na tyle istotne, że pominięcie ich 

będzie jakby tutaj problemem. Z tego co wiem to ksiądz Krzysztof podjął pierwsze 

kroki, żeby zorientować się jeżeli by chciał się podzielić z nami swoimi 

spostrzeżeniami, czy też informacjami to bylibyśmy wdzięczni, a z gospodarzem tej 

parafii, jeżeli by zechciał kilka słów nam powiedzieć, to myślę, że z jego ust i z jego 

obserwacji będzie to najistotniejsza informacja. 

Pani Sekretarz Gminy: Właśnie dostaliśmy znaczy ukazały się wytyczne, że gminy 

mogą udzielać dotacji na koniec roku. Mogliśmy więc podjąć uchwałę właśnie na 

koniec roku, ponieważ każda dotacja udzielona jest na rok kalendarzowy. 

Jednocześnie będący rokiem budżetowym i tak też czynimy. Jednakże chcemy 

jakby te wszystkie kroki przyspieszyć. Wiemy, że parafie już poczyniły jakieś starania 

odnośnie konserwatorów zabytków, odnośnie tych procedur przygotowania. Bo 

przecież te promesy, te wnioski, te rozstrzygnięcia były już w okolicach czerwca, 

sierpnia. I to był ten czas właśnie na różne formalności ze strony naszych proboszczy 

w tej chwili będziemy się starali jak najszybciej właśnie we współpracy z 

proboszczami to wszystko wprawić w ruch. Tutaj z naszej strony jakby zapewniliśmy, 

po rozmowie z Panem wójtem, że w jakiś sposób na pewno parafiom pomożemy 

w tych postępowaniach. Jesteśmy z naszymi proboszczami w kontakcie i po tej 

uchwale od stycznia zaczynamy działanie 

Rady Pan Tomasz Michalak: Czyli, tak jak zrozumiałem dotacja na rok 2024 

i rozliczenie jeszcze w roku 2024. 

Pani Sekretarz Gminy: Tak rozliczenie tutaj właśnie po rozmowie z proboszczami 

niektóre prace mogą już się zakończyć w niektórych parafiach w czerwcu, 

w niektórych w październiku. Tak żebyśmy do końca listopada, księża proboszcze 

złożyli nam rozliczenie, żebyśmy my mieli możliwość rozliczenia się z rządowym 

programem. 

Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących Komisji 

o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani 

Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski 

i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak 

poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały pozytywnie, 

jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LVII/448/2023 w sprawie przyznania 

dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Św. Bartłomieja Apostoła w Wielkim 
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Komorsku na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w ewidencji zabytków 

została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 9 do protokołu. Raport z głosowań stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

8) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji dla Parafii 

Rzymskokatolickiej Maryi Wspomożenia Wiernych w Lipinkach na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków lub znajdującym się w ewidencji zabytków. 

Pani Przewodnicząca Rady  przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Następnie 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

w tym temacie. 

Ks. prob. Krzysztof Ostasz: Szanowni Państwo od września mam takie spotkania 

i poznaję poszczególnych konserwatorów zabytków z Bydgoszczy. Pierwsze 

spotkanie z bardzo miłą Panią. Przyjechała i nie bardzo wiedziała, czym jest kościół. 

Jaki jest kościół w Lipinkach. Zobaczyliśmy i powiedziała, że muszę teraz poczekać 

za 2-3 tygodnie na opinię. Przysłali opinie, gdzie nakazali dokonać między innymi 

czegoś takiego, co się nazywa odkrywki. Sprawdzić, jaki był pierwotny kolor ścian 

w kościele. Także zrobić badania laboratoryjne. Jak jest kościół zasolony? Jakie jest 

zawilgocenie? Tym podobne rzeczy. Przyjechała Pani, która dokonała tych 

ekspertyz, dokonała tych odkrywek. Okazało się, że kościół był pomalowany na 

pewno wokół okien. Na pewno był szlaczek solidny pomiędzy sufitem a ścianami 

bocznymi. Tak samo było pomalowane wnętrze prezbiterium. To odkryłem dzięki 

fotografiom otrzymanym od parafian. Każda odkrywka została opisana. Każde 

badanie laboratoryjne zostało opisane i pełna dokumentacja została teraz 

przedstawiona z powrotem do Bydgoszczy, do konserwatora zabytków. Przed 

świętami miała przyjechać kolejna komisja, żeby zobaczyć naocznie, jak to wszystko 

wygląda. Ale ze względu na to, że Pani która dokonywała badań jest chora, a potem 

Pani konserwator idzie na urlop, przyjadą z początkiem Nowego Roku. Moja gorąca 

prośba do wszystkich Pań, z którymi się spotkałem, była taka, że Lipinki to Babel nie 

jest. Naprawdę to nie wiem, jakiej ogromnej wartości są te malowidła? Tego też nie 

wiem, no ale jeżeli będzie konieczność odtworzenia, to Pan który chciał dokonać 

rewitalizacji wnętrza kościoła, on mówi, że on na to po prostu fizycznie nie ma czasu. 

Dlatego, że odtworzenie malowideł, no to będzie mrówcza, żmudna praca, a on ma 

firmę, gdzie w ciągu tego czasu wyremontuje 2 albo 3 kościoły. Pięknie dziękuję za 

wysłuchanie historii związanych z konserwatorami.  

Radny Pan Tomasz Michalak: Pozostaje jeszcze Pani Przewodnicząca pytanie, bo 

założenia były takie i to na pewno księża proboszczowie składali wnioski na 

konkretny cel. Jednym z tych celów z tego, co usłyszeliśmy od księdza proboszcza 

z Lipinek księdza Krzysztofa, była rewitalizacja ścian. Wiemy, że nasze kościoły 100 

lat temu budowane są na fundamentach, no słabo odizolowanych. Ja widziałem 

odkrywkę w Warlubiu, nie widziałem jej w Lipinkach, być może tam jest więcej 

kamienia. U nas to jest jakby remontowane te fundamenty, to z tyłu za prezbiterium 
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była jedna kupa gruzu różnego rodzaju podrzucona. I to stanowi fundament. 

W związku z tym, to przez 100 lat to się mury naciągnęły, zresztą to widać za 

ołtarzami bocznymi. Jak opadają tynki i po prostu to marnieje wszystko. Przyjrzeliśmy 

się wiele lat temu stanowi rzeczy i na pewno wszyscy z tęsknotą oczekiwaliśmy, że 

to zostanie w jakiś sposób naprawione, i że ten wizerunek tego wnętrza po prostu 

będzie taki schludny przyjemny itd. No więc taka, a nie inna wnioskowana kwota 

bądź graniczna kwota. No jeżeli teraz za te pieniądze, a wiem po rozmowie 

z księdzem Krzysztofem, że jeśli przyjdzie konieczność odzyskania tych malowideł, 

to te pieniądze, które były na malowanie, pochłoną wynagrodzenia dla konserwatora 

zabytków. I tak naprawdę zostanie pomalowany i zrobiony mural, a nie zostanie nic 

i trzeba będzie czekać na następne 500 000,00 zł. Przepraszam zakładano, albo 

i jeszcze więcej, żeby po prostu dokonać tego, na co tak naprawdę czekamy. Czyli 

na ten stan schludności i żeby się tylko okazało, że kolega właśnie Witek mówi, żeby 

to jeszcze tylko te 5000 000,00 zł następne starczyło. Tu jest właśnie duży problem, 

że dalej to się na nas w czasie bardzo przesuwa. Wszyscy wiemy, że w przyszłym 

roku parafia w Warlubiu będzie obchodzić swoje 100-lecie. Może to będzie bardziej 

duchowe niż materialne przeżycie i pewnie tak będzie. No niemniej jednak miejmy 

nadzieję, że wszystko znajdzie swój szczęśliwy finał. 

Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących Komisji 

o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani 

Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak 

poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały pozytywnie, 

jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LVII/449/2023 w sprawie przyznania 

dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej Maryi Wspomożenia Wiernych w Lipinkach na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków lub znajdującym się w ewidencji zabytków została przyjęta. 

Stanowi ona załącznik nr 10 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 

do protokołu. 

9) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji dla Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. Niepokalanego Serca Maryi w Warlubiu na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków lub znajdującym się w ewidencji zabytków. 

Pani Przewodnicząca Rady i Wójt Gminy przedstawili projekt procedowanej uchwały. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji 

Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 
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Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr LVII/450/2023 w sprawie przyznania dotacji dla Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. Niepokalanego Serca Maryi w Warlubiu na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków lub znajdującym się w ewidencji zabytków została przyjęta. 

Stanowi ona załącznik nr 11 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 

do protokołu. 

10)  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2024-2028. 

Kierownik GOPS Pani Justyna Kamińska przedstawiła projekt procedowanej 

uchwały. Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej 

uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, 

i otworzyła dyskusję w tym temacie. 

Radny Pan Tomasz Piątkowski: Szanowni Państwo ja chciałem tak zauważyć, że 

tutaj jest tak, jak Pani Przewodnicząca wspomniała szeroko przepracowane. 

Natomiast brakuje mi tutaj w tym dziale gminnym, w dziale kultura, sporty i rekreacja 

tematu działalności klubu sportowego Start Warlubie, co również wpisuje się w cele 

strategiczne, tak jakby w terminie czasu wolnego dla dzieci. Więc myślę, że 

ewentualnie też, a ten klub który działa na terenie Gminy, w tych strategiach 

powinien być uwzględniony. 

Kierownik GOPS Pani Justyna Kamińska: I może rzeczywiście nie ma tutaj 

szczegółowych zadań, które są wykonywane. Natomiast są tutaj opisane wszystkie 

po kolei jakie działania będą prowadzone. No, nie wiem czy to jest aż tak bardzo 

konieczne. Bo w sumie no tak naprawdę powiem szczerze, że nie wiem, co miałoby 

tam być zawarte. 

Radny Pan Tomasz Piątkowski: Znaczy np. jakbyśmy uzupełnili, że jeżeli są plany 

strategiczne i tam określić przedstawiane organizacje, czy coś w tym temacie. I że po 

prostu tam również mogą być wymienione kluby sportowe. Jest tam przecież 

zapewnienie prawidłowego rozwoju dzieci i młodzieży oraz wyrównywania szans. 

A klub działa przecież w sferze zwiększenia oferty spędzania czasu wolnego dla 

dzieci i młodzieży. To jest GOKSiT, to jest biblioteka, czy placówki oświatowe. Myślę, 

że również i klub sportowy jak najbardziej się w to wpisuje. 

Kierownik GOPS Pani Justyna Kamińska: Czyli rozumiem, że Panu Radnemu chodzi 

o to, żeby uzupełnić te podmioty o ten klub sportowy? 

Radny Pan Tomasz Piątkowski: Tak wydaje mi się, że powinno to być tak, jak ja to 

powiedziałem. 

Pani Przewodnicząca Rady: To znaczy, jest taka możliwość, żeby uzupełnić, korekty 

dokonać, i o tą poprawkę wnosimy, i będziemy głosować tak, nad tą poprawką?  

Pan Wójt Gminy: Pani Przewodnicząca, jeśli pozwolą Państwo Radni i Pani 

Kierownik. Jeżeli już mielibyśmy poszerzać, uzupełniać, dokonywać korekt, to może 

również zapiszmy to, o czym już niejednokrotnie mówiliśmy. Mianowicie o domu 

dziennego pobytu seniora, tak już wprost czy jesteśmy za tym, nie jesteśmy, czy 

inaczej, to chcemy nawet. Bo tam jest też mowa o spółdzielniach społecznych, ale 
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raczej tutaj spółdzielni pewnie nie bardzo. Ale ten dom dziennego pobytu seniora, to 

jest na 5 lat strategia oczywiście, to jest zadanie już dla nowej rady, nowego 

włodarza, ale mówimy o tym cały czas jeszcze, cały czas jeszcze też wskazujemy 

jakby miejsce. Bo to znaczy, kiedy co najlepsze wszystko wyjdzie z naszym nowym 

przedszkolem, ten budynek starego przedszkola zostanie opróżniony po remoncie. 

Może on idealnie się nadawać na dom dziennego pobytu seniora. A tam też się dużo 

mówiło o tej aktywizacji osób starszych, z niepełnosprawnościami itd.  

Pani Przewodnicząca Rady: Myślę, że to należało by nazwać po prostu jako 

uzupełnienie, rozszerzeniem po prostu, ale jeżeli tak, to prosimy o zaplanowanie 

dochodów.  

Kierownik GOPS Pani Justyna Kamińska: No to może jeszcze jeżeli już jestem przy 

głosie i już są te poprawki, to może rzeczywiście. Bo Pan Wójt kiedyś też wspomniał 

na komisji o tym, że jeśli chodzi o realizację zadań GOPS . A co by było jeślibyśmy 

zostali przekształceni w Centrum Usług Społecznych, to może już jeżeli mając 

poprawki dokonane, to może byśmy rzeczywiście też to CUS dopisali. 

Pan Wójt Gminy: To znaczy chodzi o taki nowy projekt. On w tej chwili jest chyba 

w niektórych kilku tam gminach realizowany, jako taki sondaż, a mianowicie pod 

nazwą Centrum Usług Społecznych. Tu chodzi o szersze działanie tego Centrum niż 

dzisiejszy GOPS. Też wiem, że Pani kierownik brała udział w spotkaniach na ten 

temat. I może rzeczywiście to przemyśleć, to czy idziemy w tym kierunku Centrum 

Usług Społecznych i nawet znowu patrząc docelowo. No to są pewne marzenia. Ale 

w tym obiekcie po obecnym przedszkolu, jeśli dzieci pójdą do nowego po 

wyremontowaniu, to spokojnie zmieści się tam cała administracja Centrum Usług 

Społecznych na miejscu i dom dziennego pobytu seniora.  

Pani Przewodnicząca Rady: Myślę, że to może być obligatoryjne dla wszystkich 

samorządów, żeby powstały takie Centra Usług Społecznych. 

Pan Radny Tomasz Michalak: Ja się przysłuchuję i zgadzam się z tymi wszystkimi 

spostrzeżeniami, tylko zobaczmy, czy czasami tutaj nie próbujemy usankcjonować 

już formy organizacyjnej działania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, wpisując 

go do tej strategii. Bardziej wydaje mi się, że to Centrum Usług Społecznych po 

prostu rozszerzy i poszerzy, jak gdyby organizacyjnie i zmieni w ogóle stan prawny 

samego gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, który jest wpisany jako jeden 

z realizatorów. Bo tutaj wpisie, w wykazie skrótów mamy wszystkie jednostki, prawda 

gdybym był ostrożny jeśli chodzi o wpisywanie tutaj tego Centrum Usług. Bym się 

oczywiście nad nim jak najbardziej zatrzymał i podjął rozeznanie z Panią kierownik. 

Jeśli chodzi o rozwiązania formalnoprawne, i czy dalej będą zapowiedziane, 

i są realizowane pilotażowo, z tego co wiem, poprzez poprzedni rząd. Czy dalej będą 

finansowane i czy dalej będzie, że tak powiem dla nich dobry klimat na to, żeby je 

tworzyć to jest pierwsze pytanie. Druga sprawa wpisywanie teraz do tego programu, 

to ja bym się troszeczkę jeszcze też wstrzymał. Ja przynajmniej bym tak sugerował, 

żeby wstrzymać się przed wpisywaniem czegokolwiek do tej strategii, tylko po prostu 

ją przeanalizować i zmodyfikować na następnej sesji, czy planujemy jakieś kolejne 

wprowadzać zmiany. Bo wpiszemy, że jest dom seniora. A tak jak słusznie 

wspomniał w dyskusji Pan Wójt są jeszcze problemy społeczne osób 
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z niepełnosprawnościami, aby ich nie wykluczać społecznie itd. Bo to chodziło 

o dorosłych proszę Państwa, więc ja powiem tak tutaj dom seniora. A może dom 

dziennego pobytu, a może jeszcze jakaś inna nazwa. Może nie wprowadzajmy jakby 

jednoznacznych już tu określeń. Fajnie, że dyskusja się na ten temat tutaj dzieje, i że 

mamy przemyślenia, i że widzimy, że problemy społeczne są i nas dotykają. Mamy 

też to, o czym rozmawiałem i Pani Sekretarze wie. My jesteśmy w stałym kontakcie, 

powstał powiatowy program. Na tej bazie, mamy już tu wymianę informacji, będzie 

powstawał również gminny program dotyczący ochrony zdrowia psychicznego, 

będzie on również dołożony i dopisany. Ja bym jednak mimo wszystko wnioskował 

o to, aby przyjąć tą strategię w takiej formie, jaka została nam dzisiaj przedstawiona. 

Mając też szeroki aspekt przemyśleń i tak dalej zostawić je sobie na przyszłość i po 

prostu ją ciągle modyfikować. Jeżeli nie macie Państwo nic przeciwko, to jest takie 

moje osobiste zdanie.  

Pani Przewodnicząca Rady: Chciałam powiedzieć, że uprzedził Pan mnie, ponieważ 

chciałam również zaproponować, żeby przyjąć projekt tej uchwały w takim kształcie, 

jak został przedstawiony. Natomiast kolejną uchwałę zmieniającą, tą no tak być może 

w następnym kwartale jeszcze obecna rada lub nowa rada, która będzie to 

modyfikować. Także na pewno też proponuję przyjęcie uchwały w tym zapisie, który 

otrzymaliśmy. 

Radny Pan Witold Żuchowski: Rozpatrując problemy rozwiązywania problemów 

alkoholowych jest on trudny do pogodzenia. Przynajmniej w jednym aspekcie. Moim 

zdaniem w aspekcie spożywania alkoholu. Mamy w takim małym Warlubiu, bo 

przecież Warlubie nie jest wielką metropolią. Jak na Gminę tak, ale no nie jest to 

duża wioska, a Warlubie alkoholem stoi. Nie jest to spirytus tak. Ale no tak po 

pierwsze tylko licząc mamy 7, 8, 9 punktów sprzedaży alkoholu dostępnych od 

godziny 600 rana do 2230, nie przepraszam. Bo jednak jeszcze 2200. A za chwilę 

pewnie jak podejmie się sprzedaży alkoholu stacja Orlen, to 24 godziny na dobę no 

to ja wiem, że ci którzy potrzebują się naoliwić, nasmarować. To niestety znajdą 

o każdej porze w każdym miejscu tego trunku. No ale to jakoś to trudno. Ja sobie nie 

wyobrażam, to jest problem społeczny alkoholizm jest problemem społecznym. 

Później są takie przypadki, że gdzieś tam ktoś jechał, przejechał mu po nogach nie 

mógł chodzić, koszty, policja, pogotowie ratunkowe. A tak należałoby może 

przejechać po tych nogach zaczynając od głowy i żeby już więcej nie było na ten 

temat.... To tyle chciałbym do tego problemu alkoholowego nawiązać, no bo jednak 

wydaje się, a na terenie Gminy mamy jeszcze małe wsie gdzie też jest alkohol 

w sklepie oficjalnie sprzedawany. I jest to dla ludzi, to się wszystko zgadza, tylko 

jakieś granice rozsądku powinny być zachowane. 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy: Rada Gminy Warlubie w 2020 r., albo 2019 r., nie 

kojarzę dokładnie w jakim roku, wskazała ile punktów z sprzedażą alkoholu ma być 

na terenie Gminy Warlubie. Tak że ilości jest zachowana. Jedynie jest 

przemieszczanie lokalizacji w innych miejscach. Natomiast ilość jest. Trudno, no ale 

koncesję otrzymali tak i to w ramach określonej w uchwale ilości punktów sprzedaży. 

No to akurat jest tu inspektor, który wydaje takie koncesje i potwierdza, że jest to 

ilość taka w granicach naszej uchwały, którą wywołaliśmy.  
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Pan Wójt Gminy: Ja też chcę wykorzystać ten moment. Dziękuję za te głosy właśnie 

Panu Przewodniczącemu. Proszę Państwa, jeśli to jest prawdą, co z tego raportu też 

wynika, gdzie była robiona ankieta wśród setki dorosłych ludzi, 101 osób. 

Wyobraźcie sobie, że kilka z nich przyznało się, że jeździ po alkoholu i to nie, że raz, 

że często jeździ po alkoholu, tam jest taka tabelka. Jeśli to jest prawda, to jest 

tragiczne. 

Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących Komisji 

o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani 

Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak 

poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały pozytywnie, 

jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LVII/451/2023 w sprawie przyjęcia 

Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2024-2028 

została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 12 do protokołu. Raport z głosowań 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

Opinie Komisji stanowią załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad 6 

Nie było. 

Ad 7 

Radny Pan Dariusz Chodkowski: Panie Wójcie może, to nie jest zapytanie a prośba 

o możliwości żeby jak najszybciej oznakować, dokończyć oznakowanie naszego 

Sołectwa Płochocinek. Chodzi mi o tabliczki. Wspominała już jakiś czas temu Pani 

Sołtys. Ja też byłem u Pani Beaty, żeby pomóc na mapie rozlokować to, ale to jest 

też prośba od ratowników medycznych.  

Radny Pan Tomasz Piątkowski: Bo mieliśmy informacje po wyborach, po ogłoszeniu 

wyników o dofinansowaniu tej dotacji do koła gospodyń wiejskich, do klubów 

sportowych. Proszę a jakieś informacje. 

Radna Pani Mirosława Danielewicz: Ja też pytanie z ul. Nowskiej zginęły, zostały 

zdemontowane te spowalniacze prędkości. One będą zamontowane, czy coś tam 

innego się zadziało? Są pytania również od mieszkańców. 

Pan Wójt Gminy: Jeśli chodzi o to pierwsze pytanie, to w tej chwili już te tabliczki są 

zakupione i będziemy je montować. Natomiast jeśli chodzi o dofinansowanie KGW, 

klubów itd., to zaraz Pani Sekretarz będzie odpowiadać na to pytanie. Rzeczywiście 

z ul. Nowskiej, to jest ta droga powiatowa, czyli w kierunku Nowego, zniknęły progi. 

Te progi nie są dobre, to są niefortunne progi, bo już wielokrotnie po prostu przy 

ciężkim sprzęcie, pojazdach te śruby się poluzowują i one wypadają. Natomiast 

zapytam Pana Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych, czy zamierzają tam ponownie 

jednak uruchomić, czy definitywnie zdjąć. Ale rzeczywiście jest z tymi progami jest, to 

problem. W Osiu zrobiono mimo wszystko, że to trochę trwało, ale zrobiono już taki 

próg tam przy szkole, jednak już taki z kostki, taki solidny. Najgorsze mimo wszystko 

są progi te takie króciutkie. Przy okazji też Państwu mówię, że zgodnie z zaleceniami 
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Starostwa dokonaliśmy zmiany oznakowania na osiedlu Jana Pawła II, ale ja progów 

nie zdjąłem. Mimo, że było też zalecenie progi zdjąć, bo teraz to są drogi osiedlowe, 

ale ja uważałem, że te progi powinny tam zostać. 

Pani Sekretarz Gminy: Jeśli chodzi o dofinansowania, to zgadza się było obiecane, 

były wielkie plakaty. Natomiast już się też sama zainteresowałam i zadzwoniłam do 

Agencji Restrukturyzacji. 12 grudnia został zamieniony ustawą zakres zadań Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, bo to one będą realizować. Przynajmniej 

dla Kół Gospodyń Wiejskich. Jeśli chodzi o kluby sportowe, to się zainteresuję. Jutro 

zaraz będę też ustalała skąd otrzymają kluby sportowe. Bo podejrzewam, że będzie 

podobna analogia jak przy kole gospodyń, że te środki nie będą przechodziły przez 

nas, przez Urząd Gminy. One będą bezpośrednio kierowane do kół Gospodyń 

Wiejskich i to jeszcze tych kół, które są zarejestrowane. Regulaminy powstały po 

wyborach, więc tutaj jakby też nie były znane zasady w dniu wyborów. I będzie się to 

tak odbywało, że jeżeli w powiecie jest, dajmy na to 10 kół zarejestrowanych, to 

środki będą proporcjonalnie przydzielane od frekwencji. Jeśli u nas była dajmy na to 

jako przykład zarejestrowanego koła w Lipinkach frekwencja była 62%, a na np. 

w gminie Osie jedno koło miało 70% frekwencję. No to tamto koło dostanie wyższą 

kwotę aniżeli nasze Lipinki. Będą te środki proporcjonalnie rozdzielane, aczkolwiek 

Pani nie potrafiła mi odpowiedzieć jaka to będzie kwota przeznaczona na przykład na 

powiat. Czy to będzie 250 000,00 zł, bo na pewno nie wierzę, że każde koło w którym 

frekwencja została przekroczona otrzyma 250 000,00 zł, tak nie będzie na pewno. Na 

gminę też prawdopodobnie nie.  

Pan Wójt Gminy: Jeszcze jedno i wiem również, że z tej nowej komisji finansów 

publicznych już też podnoszony jest problem dlaczego tylko te KGW, a nie te 

pozostałe. One też wpływały na frekwencję tylko, że nie są zarejestrowane w KRS. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur omówiła kontrolę, którą 

Komisja Rewizyjna przeprowadziła w dniu 29 listopada 2023 r w zakresie budowy 

przedszkola wraz z wyodrębnieniem oddziału żłobka w miejscowości Warlubie. 

Protokół nr 67/2023 z kontroli jw. stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Radny Pan Witold Żuchowski: Tak troszeczkę może w ten sposób, żeby zwrócić 

uwagę na te lampy nasze gminne przy stacji kolejowej. Chciałem zwrócić uwagę na 

to, żeby jakoś na te święta uzupełnić, jeszcze zdążyć i żeby działało. 

Pani Przewodnicząca Rady: Jeżeli można, może na zakończenie, ponieważ zbliża 

się prawię końcówka roku 2023. Pragnę podziękować za miłą atmosferę współpracy 

w zakresie realizacji zadań społeczno-gospodarczych w mijającym roku. Przede 

wszystkim wam drodzy Radni. Dziękuję bardzo i szczególne słowa kieruję do Pana 

Wójta wraz z pracownikami urzędu gminy. Dziękuję kierownikom jednostek 

organizacyjnych, dyrektorom Szkół. Dziękuję również wszystkim organizacjom 

pozarządowym. Dziękuję Paniom z Kół Gospodyń Wiejskich. Pragnę również 

podziękować proboszczom parafii Gminy Warlubie, samorządom szczebla 

powiatowego i wojewódzkiego. Dziękuję Panu Radcy Prawnemu. Dziękuję wszystkim 

tym, z którymi dane nam było wykonywać wiele zadań społeczno-gospodarczych dla 
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dobra społeczeństwa. Niech Nowy Rok obfituje w sukcesy osobiste, zawodowe 

i społeczne. Życzę w imieniu własnym oraz Rady Gminy Warlubie. Życzymy 

wszystkim mieszkańcom zdrowia, oraz pełnego optymizmu w podejmowaniu nowych 

wyzwań, ale również dalszej owocnej współpracy. Z okazji zbliżających się Świąt 

Bożego Narodzenia, życzę Państwu wszelkiej pomyślności, rodzinnej atmosfery, 

radości oraz obfitości wszelkich dóbr. Życzę, żeby dla nikogo nie zabrakło miejsca 

przy wigilijnym stole. Dziękuję serdecznie. 

Przewodnicząca KGW w Wielkim Komorski Pani Maria Urbańska: Właśnie mówiono 

o dofinansowaniu Koła Gospodyń Wiejskich. My obchodzimy w 2024 r. w lutym 

jubileusz 60-lecia. I ja w tej sprawie pisałam o jakąkolwiek pomoc może finansową do 

Torunia do Pana marszałka Piotra Całbeckiego i otrzymałam odpowiedzi, no dosyć 

szybko. Najpierw z zapytaniem ile my potrzebujemy? Później, za parę dni, że 

przyjęta została moja prośba, ale do końca grudnia, jak będzie rozpatrywany budżet. 

A wczoraj znowu dostałam pismo i tu właśnie podpisany jest Dariusz Kurzawa 

Wicemarszałek Województwa. I tu właśnie jest nadmienione, że przekażemy do 

drugiej instytucji, do Departamentu Rolnictwa i Geodezji Urzędu. I podany mam 

telefon i tam mam się informować. Ale zostało to przyjęte, przyjęta prośba została. 

Tylko, że tu nie jest napisana kwota. Więc nie wiadomo ile to będzie. Bo ten pierwszy 

raz, co miałam podane, to była kwota taka. Taką ja podałam, że mi brakuje, ale już 

było ujęte, że podatek z tego muszę odprowadzić. Powiedzmy, już się zmniejszyła ta 

kwota a tu, że nie ma. To mówię, może będzie dużo, a tam zawsze potrzeba, a że 

nie chciałam się tak wygłupić, żeby za dużo powiedzieć, bo mówię nic mi nie dadzą. 

No to oni wymyślili jeszcze podatek z tego, ale tu bardzo ładnie opisane, nasza 

działalność, nawet Warlubie wymienione, co ja tam wcale nie pisałam o Warlubiu no 

i podziękowanie jest. Bardzo dziękuję. 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy: Oczywiście nie zostaniecie sami osieroceni. Na 

pewno będzie wsparcie finansowe. Także dołożymy starań żeby to wydarzenie 

szczególne miało też charakter taki wspaniały. 

 

Ad 8 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady zamknęła obrady LVII 

sesji Rady Gminy Warlubie o godz. 1233. 

Protokołował 

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

/-/ Sławomir Kania 

Przewodniczyła 

Przewodnicząca Rady Gminy 

/-/ Maria Jankowska 


